
PROTOKÓŁ NR 21/08

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury, 

które odbyło się 9 września 2008 roku

w Biurze Rady Miejskiej.

W posiedzeniu uczestniczyli:

Członkowie Komisji:

1. Anna Klepacz – Przewodnicząca Komisji,

2. Ewa Pędziwiatr,

3. Genowefa Pohoska,

4. Piotr Tyrawa.

Zaproszone osoby:

1. Mirosław Górecki,

2. Czesław Mikicki,

3. Wiesława Kuchejda.

Porządek obrad:

1. Zapoznanie  członków  Komisji  z  kosztami  utrzymania  świetlic  środowiskowych  działających  na 

terenie miasta Kowary.

2. Przedstawienie  zakresu  obowiązków  powierzonych  osobie  wyznaczonej  przez  gminę  Kowary  do 

prowadzenia zajęć socjoterapeutycznych w dwóch świetlicach środowiskowych.

3. Zdanie relacji z wizyty w świetlicy przy ul. Wiejskiej w dniu 08.09.2008 r. - spostrzeżenia, uwagi, 

wnioski – radny Piotr Tyrawa.

4. Rozpatrzenie wniosku pana Tomasza Suczyńskiego w sprawie dowozu do szkoły dziecka.

5. Rozpatrzenie  pisma  Dyrekcji  SP  nr  1  w  sprawie  pokrycia  kosztów  dowozu  czworga  dzieci  z 

mieszkania zastępczego położonego przy ul. Wiejskiej 40 do szkoły.

6. Sprawy różne.

Przewodnicząca  Komisji  otworzyła  obrady,  powitała  członków  Komisji  oraz  zaproszonych  gości. 

Następnie Komisja przystąpiła do realizacji porządku posiedzenia.

Ad.  1 Kierownik  Referatu  Spraw  Obywatelskich  W.  Kuchejda  przedstawiła  wysokość  środków 

przeznaczonych przez gminę Kowary na prowadzenie dwóch świetlic środowiskowych.

Na kwotę 5200 (brutto) składają się:

2500 zł – wynagrodzenie za prowadzenie zajęć,

 500 zł – wynagrodzenie instruktora w-f,

 500 zł – zakup pomocy dydaktycznych,

1700 zł – zakup artykułów spożywczych na dożywianie dzieci.

Poinformowała również, że w zajęciach świetlicowych udział bierze około 30 dzieci ze szkół podstawowych. W 
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czasie  pobytu w świetlicach uczestniczą  one w zajęciach grupy terapeutycznej,  bawią się,  biorą  udział  w 

zajęciach sportowych. Dla każdego dziecka przewidziany jest posiłek.

Radna Pohoska zauważyła, że dzieci uczęszczające do świetlicy przy ul. Wiejskiej nie zawsze go otrzymują . 

Według niej bywały dni, że zamiast posiłku, dzieci dostawały od prowadzącej po 1 zł do ręki i w pobliskim 

sklepie same robiły zakupy. Najczęściej kupowały chipsy i słodycze.

Pani Kuchejda oświadczyła,  że nigdy nie przyjęła żadnych skarg czy uwag na temat działalności  świetlic. 

Przeciwnie, do Urzędu Miasta docierają same pochwały, a pani Małgorzata Mateusiak cieszy się dobrą opinią 

wśród swoich podopiecznych.

Członkowie  Komisji  zauważyli,  że  większość  dzieci  uczęszczających  do  świetlic  pochodzi  z  ubogich, 

dysfunkcyjnych rodzin i jest niedożywiona – potrzebuje porządnego posiłku, a nie marnej przekąski. 

Komisja   wnosi  o  dopilnowanie,  by  pani  prowadząca  świetlice  w  ramach  środków  finansowych 

przeznaczonych na żywienie dokonywała zakupów samodzielnie, a nabyte produkty posiadały elementarne 

wartości odżywcze.

Ad. 2 Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, W. Kuchejda odczytała zakres zadań powierzonych 

osobie wyłonionej przez gminę do prowadzenia świetlic wynikających z zawartej umowy.

Radny Piotr Tyrawa zauważył, że umową objęte są główne działania opiekuńczo-terapeutyczne, skierowane 

na  eliminowanie  zaburzeń  zachowania  i  prowadzenie  profilaktyki  uzależnień.  Umowa  nie  uwzględnia 

natomiast takich zadań, jak na przykład pomoc w nauce i odrabianiu lekcji oraz współpraca ze szkołami.

W celu zapewnienia dzieciom pomocy w przezwyciężaniu kryzysów i osiąganiu sukcesów w szkole, Komisja 

wnosi o rozszerzenie zakresu zadań świetlic o:

– pomoc w nauce i odrabianiu lekcji,

– stały kontakt świetlic ze szkołami.

Ad. 3 Radny Piotr Tyrawa podzielił się spostrzeżeniami po wizycie w świetlicy socjoterapeutycznej 

przy ul.  Wiejskiej.  Nie wnosił żadnych uwag odnośnie prowadzenia zajęć,  natomiast miał zastrzeżenia do 

warunków, w jakich przebywają dzieci. Uznał, iż nie zrealizowano wniosków z poprzedniej wizyty Komisji, 

ponieważ w dalszym ciągu brak jest  godzin otwarcia  świetlicy oraz rozkładu zajęć.  Pomieszczenia  nie są 

odnowione i nadal panuje w nich zaduch, gdyż stare okna są zabite gwoździami.

Pan  Tyrawa  przypomniał,  że  w  budżecie  na  remont  sali  gimnastycznej,  w  której  mieści  się  świetlica, 

przeznaczonych jest 20 tys. zł. Według Radnego w ramach tych środków należy jak najszybciej wymalować 

pomieszczenia, wymienić okno oraz dokonać wszelkich niezbędnych napraw, by dzieci mogły przebywać tam 

w godziwych warunkach. 

Propozycję Radnego poparła Przewodnicząca Komisji. 

Według Sekretarza Miasta, Cz. Mikickiego, należy zintensyfikować działania mające na celu przygotowanie 

projektu przebudowy obiektu, zmianę systemu ogrzewania i  wykonanie kosztorysu. Zaproponował on, by 

Komisja spotkała się z architektem, który na miejscu określi stan techniczny budynku oraz możliwości jego 

adaptacji na centrum sportowo-edukacyjne.

Komisja poparła propozycję Sekretarza.

Ad. 4 Po odczytaniu wniosku rodzica T. Suczyńskiego przez Sekretarza, głos zabrał Burmistrz, który 
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stwierdził, iż należy definitywnie uporządkować sprawę dowozu dzieci, gdyż gmina co roku więcej dopłaca do 

dowozów,  przez  co  narażona  jest  na  dodatkowe  koszty  z  tego  tytułu.  Jego  zdaniem  ten  wniosek  jest 

bezzasadny, gdyż dzieci, które nie należą do obwodu byłej Szkoły Podstawowej Nr 2, nie powinny być objęte 

dowozem. 

Ze stanowiskiem Burmistrza nie zgodziła się Przewodnicząca Komisji, która przypomniała zebranym, że w 

ubiegłym roku szkolnym Komisja rozpatrywała podobny wniosek dotyczący dowozu dziecka zamieszkałego w 

tym samym domu - z wynikiem pozytywnym. Przewodnicząca zauważyła ponadto, że niektóre dzieci z ulicy 

Kowalskiej mają dużo krótszą drogę do szkoły, niż Kornelia Suczyńska i  są objęte dowozem. Zdaniem A. 

Klepacz są również dzieci, którym dowóz przysługuje, ale nie korzystają z niego, gdyż są dowożone przez 

rodziców,  dlatego  dziecko  mogłoby  dojeżdżać  zamiast  kogoś,  kto  z  dojazdu  dobrowolnie  zrezygnował. 

Ponadto Komisja i Burmistrz powinni wziąć pod uwagę wiek dziewczynki (7 lat), która pokonując tak długą i 

niebezpieczną drogę pieszo, zmuszona jest dźwigać na plecach niezbędne podręczniki i przybory szkolne. 

Pani Kuchejda poinformowała, że obecnie dojeżdża 53 dzieci, więc są wolne miejsca w autobusie. 

Burmistrz stwierdził,  iż  z  uwagi  na wolne miejsca można objąć dowozem dziecko spoza rejonu SP Nr 2, 

jednak rodzic powinien ponieść koszt zakupu biletu miesięcznego – z zastrzeżeniem, że zasada ta będzie 

obowiązywać do czasu, gdy w autobusie będą wolne miejsca. 

Propozycję Burmistrza poparli Radni: G. Pohoska, E Pędziwiatr, P. Tyrawa. Przeciwna była: A. Klepacz.

Ad. 5 Prośba Dyrekcji SP Nr 1 w Kowarach o pokrycie kosztów zakupu biletu dla uczniów z rodziny 

Trząsalskich zamieszkałych tymczasowo przy ul. Wiejskiej do SP Nr 1 w Kowarach została rozpatrzona przez 

Komisję pozytywnie.   

Wnioski:

1. Komisja wnioskuje o dopilnowanie, by pani prowadząca świetlice w ramach środków finansowych 

przeznaczonych na żywienie dokonywała zakupów samodzielnie, a nabyte produkty posiadały elementarne 

wartości odżywcze.

2. Komisja wnioskuje o rozszerzenie zakresu zadań świetlic socjoterapeutycznych o pomoc w nauce i 

odrabianiu lekcji oraz stały kontakt świetlic ze szkołami.

3. Komisja wnioskuje o wykorzystanie zagwarantowanych w budżecie 20 tys. zł na remont obiektu, w 

którym mieści się świetlica przy ul. Wiejskiej zgodnie z przeznaczeniem. 

4.  Komisja wnioskuje o dopilnowanie, by praca świetlic oparta była o stały plan dnia podany do 

publicznej wiadomości.

5. Komisja uznała, że w przypadku wolnych miejsc w autobusie szkolnym, dzieci spoza rejonu mogą 

dojeżdżać, po uprzednim wykupieniu biletu przez rodziców. 

6. Komisja wnioskuje o pokrycie kosztów zakupu biletów dla dzieci z rodziny Trząsalskich.

Protokołowała:                                                                                                     Przewodnicząca Komisji

Anna Klepacz                                                                                                              Oświaty i Kultury
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